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عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

ریخت و پاش ها در صندوق های بازنشستگی 
بسیار گسترده شده است

عضو انجمن انبوه سازان:

دولت ها عملکرد مناسبی
 در نوسازی بافت های فرسوده نداشته اند

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

صفحه۴
چهارشنبه۸شهریور۱۳۹۶

۸ذیحجه۱۴۳۸-شماره۲۱۷۱۰

ترحیم
هوالباقی

با نهایت تاســف و تاثر درگذشــت 
مرحوم مغفــور آقای حاج حسین 
)محسن( کاشــانی وحید را به 
اطلاع می رســاند، به همین مناسبت 
مجلس ترحیم آن مرحوم روز جمعه 
الــی   ۱۱:۳۰ ســاعت  از   96/6/۱۰
۱۳ در مســجد الغدیــر واقع در بلوار 

میرداماد برگزار می گردد.
از طرف خانواده های: کاشانی وحید- نیک بین متین- 

هاشم پور- سرشار- خداپرست و سایر بستگان

قیمت بازارنوع سکه
1/231/000سکه تمام طرح جدید
1/210/000سکه تمام طرح قدیم

653/000نیم سکه
375/000ربع سکه

253/000گرمی
123/300هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3869دلار
4745یورو
5005پوند

1150لیر ترکیه
1059درهم امارات

عضو کمیســیون برنامه و بودجه با بیان 
اینکه صندوق های بازنشستگی برای جبران 
کســری منابع ناشــی از مدیریت ناصحیح 
به دنبال دریافت سهام از دولت هستند، گفت: 
ریخت و پاش ها در شرکتهای فرعی صندوق های 
بازنشستگی بسیار گسترده شده و بازرسان 

باید تخلفات را افشا کنند.
محمد حســینی در گفت وگو با تسنیم با بیان 
اینکــه یکــی از دغدغه های آتی کشــور با توجه 
به افزایش تعداد ســالمندان بحــث صندوق های 
بازنشســتگی است، گفت: امروز با توجه به شرایط 
مالی نامطلوب صندوق ها، یکی از چالش های عمده 
اقتصادی کشور موضوع درآمد ها و هزینه های این 

صندوق ها می باشد.
وی افــزود، چــه صندوق های بازنشســتگی 
زیرمجموعــه ســازمان تأمیــن اجتماعــی و چه 
صندوق های بازنشســتگی فولاد و سایر صندوق  ها 

از وضعیت مالی بغرنجی رنج می برند.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه در سنوات گذشته صندوق ها 
نتوانســته اند ســهم کارفرمایی خود را به موقع از 
کارفرما ها وصول کنند، گفت: لذا صندوق ها به  دنبال 
دریافت سهام از دولت برای جبران کسری درآمد و 

تعدیل بدهی های خود هستند.
حســینی با  اشــاره به اینکه وجود شرکت های 
متفرقه و فرعی به عنوان بخش سرمایه گذاری یکی 
از چالش های صندوق ها در ســنوات آتی اســت، 
تصریح کرد، بر اســاس صورت های مالی سال 95 
و گزارش حســابرس مستقل هم اکنون در صندوق 
بازنشســتگی نفت، تعــداد 240 شــرکت فرعی 
ســرمایه گذاری فعال این صندوق در سراسر کشور 
از شرایط خوبی برخوردار نیستند و از آنجا که این 
شرکت ها توانایی کافی مالی و کارایی تخصصی را 
ندارند، باعث ایجاد زیان انباشــته شده اند، از سوی 
دیگر خروجی و گزارش های سیستمهای محاسبه 
عملکرد صندوق های بیمه که تضمین کننده منافع 

آتی آنها می باشد، در مورد این صندوق مثبت نبوده 
و موجب نگرانی در خصوص وضعیت آنها شده است.

وی افــزود، وجود ســرمایه گذاری ها در بخش 
دارایی و ساختمان ها، همچنین سرمایه گذاری هایی 
که در حوزه سود سهام انجام شده و از طرف دیگر 
تنوع شرکتهای زیرمجموعه از مباحث بحث برانگیزی 

است که مدیریت صندوق ها با آن مواجه هستند.
به گفته این عضو کمیسیون برنامه و بودجه، امروز 
صندوق های بازنشســتگی به حیاط خلوت صنایع 
تبدیل شده  و با چالش های بزرگی نیز درگیر هستند. 
اگر این صندوق ها مورد حمایت دولت قرار نگیرند در 
آینده آسیبهای جدی به بخش کارگری جامعه وارد 
می شود، به عنوان مثال امروز صندوق بازنشستگی 
فولاد با چالش های جدی روبه رو است و حتی توان 
پرداخت حقوق پرســنلش را ندارد از همین روی 
دولت باید به این مسائل توجه جدی داشته باشد.

حسینی با تذکر اینکه، متأسفانه در صورت های 
مالی این صندوق  ها پرداخت هایی در شرکت هایی 

فرعی و متفرقه دیده می شود و ریخت  و پاش های 
انجام  شــده در این شرکت ها به یک علامت سؤال 
تبدیل شده است، گفت: بازرسان و حسابرسان باید 
این موارد را افشــا کنند و مطرح کردن موضوعاتی 
مانند عدم تأیید صورت های مالی و عدم اظهار نظر 

کفایت لازم را نمی کند.
وی افزود، با توجه با ماده 151 قانون تجارت که 
 اشــاره کرده هرگونه تخلف در صورت های مالی در 
صورت مشاهده از جانب حسابرس باید افشا شود، 
اما باید اذعان داشــت که این موضوع عموماً تحقق 

پیدا نمی کند.
عضو هیئت ناظر صندوق توسعه ملی در پایان 
گفت: از آنجــا که این صندوق ها بعضاً در بورس و 
بازار سرمایه فعال هستند گزارش گری غیردقیق در 
خصوص این صندوق ها باعث شــده اعتماد مردم 
نســبت به بازار بورس نیز کمرنگ شــود و از این 
حیث باید بر عملکرد بازرســان نظارت بیشــتری 

صورت گیرد.

در حالی که به گفته مســئولان وزارت 
جهاد کشاورزی تولید گوشت مرغ مشکلی 
ندارد هر کیلوگرم گوشت مرغ در پایتخت به 
صورت میانگین ۸۸۵۰ تومان عرضه می شود 
که فاصله زیادی با قیمت منطقی ۷۵۰۰ تومانی 

اعلام شده از سوی دولتمردان دارد. 
به گزارش ایسنا، قیمت گوشت مرغ ماه هاست 
که با نوســان شــدیدی بالا و پایین می  شود؛ به 
گونه ای که در ماه های گذشته از کیلویی کمتر از 
6500 تومان به حدود 9000 تومان رسیده است 
و در بازار خرده فروشی در سطح شهر هر کیلوگرم 
مرغ قطعه بندی شــده تا حدود 8900 تومان نیز 
عرضه می شود. البته قیمت گوشت مرغ ماه هاست 
که با نوســان شــدیدی بالا و پایین می  شود؛ به 

گونه ای که در ماه های گذشته از کیلویی کمتر از 
6500 تومان به حدود 9000 تومان رسیده است 
و در بازار خرده فروشی در سطح شهر هر کیلوگرم 
مرغ قطعه بندی شــده تا حدود 8900 تومان نیز 
عرضه می شــود. البته به گفته محمدعلی کمالی 
سروستانی - مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران 
مرغ گوشتی - متوسط قیمت گوشت مرغ تازه در 
سطح شهر کیلویی 8500 تومان است که همه این 
قیمت ها فاصله زیادی با نرخ منطقی 7500 تومانی 

اعلام شده از سوی وزارت جهاد کشاورزی دارد.
البته بر اســاس آمارهای رسمی بانک مرکزی 
و آخرین قیمت های ارزیابی شــده اش از متوسط 
قیمت خرده فروشی برخی مواد خوراکی در تهران 
در هفته منتهی به بیســت و هفتم مرداد ماه هر 

کیلوگرم گوشــت مرغ 8149 تومان عرضه شده 
است که گرچه کاهش 1/4 درصدی را نسبت به 
هفته قبل از آن نشان می دهد اما نسبت به هفته 
مشــابه در ماه قبل 2/6 درصد و هفته مشابه در 
سال گذشته 16/9 درصد افزایش قیمت را نشان 

می دهد.
البتــه روز دوشــنبه، کمالــی از مذاکرات و 
تفاهم های صورت گرفته با تولیدکنندگان جوجه 
یکروزه صحبت کرد و گفت: یکی از عوامل افزایش 
قیمت گوشت مرغ، بالا بودن قیمت جوجه یکروزه 
است که در تفاهم صورت گرفته با تولیدکنندگان 
جوجه یکروزه مقرر شــد حــدود 50 درصد این 
محصول را به قیمت حدود 1800 تومان در اختیار 

مرغداران قرار دهیم که بازار آن کنترل شود.

وی افزود: بر اســاس این تفاهم 20 درصد از 
تولید جوجه یکروزه با قیمت پایه 1700 تومان و 
نوسان مثبت و منفی 15 درصد در بورس عرضه 
می شــود 20 درصد از ســوی اتحادیه با قیمت 
1800 تومان در اختیار مرغداران قرار می گیرد و 
10 درصد دیگر را نیز خود تولیدکنندگان جوجه 
یکروزه با همین قیمت عرضه می کنند البته این 
اقدام از ابتدای شهریورماه آغاز شده و سبب کاهش 
نسبی قیمت جوجه یک روزه به قطعه ای 2200 

تومان شده است.
این در حالی است که قیمت گوشت مرغ در بازار 
طی هفته گذشته رو به افزایش بوده و به کیلویی 
حدود 8850 تومان رسیده است و مسئولان وزارت 
جهاد کشاورزی باید با گران فروشان برخورد کنند.

خبرگزاری حامی دولت:

مرغ از ۸۸۰۰ تومان هم گذشت

عضو انجمن انبوه سازان استان تهران گفت: دولت ها در ۱۰سال 
اخیر عملکرد نامناسبی در نوسازی بافت های فرسوده داشته اند.

حسن محتشم در گفت وگو با تسنیم، در واکنش به اظهارات مدیرعامل 
شــرکت عمران و بهسازی شهری ایران اظهار کرد: انبوه سازان به عنوان یک 
مجموعه حرفه ای در مباحث مربوط به ساختمان سازی خودشان در طراحی، 
ساخت و ســاز، فروش و...را انجام می دهند. این که انبوه ســازان کجا اقدام به 
ساخت وساز می کنند به ضوابط شهرداری برمی گردد که مطابق با آن مجوز 
می دهند.وی ادامه داد: شــهرداری ها هم در این زمینه با شورایعالی معماری 
و شهرســازی هماهنگ بوده و ساخت وسازها را با طرح های تفصیلی تطبیق 
می دهند.عضو انجمن انبوه سازان با طرح این پرسش که مشکل عدم نوسازی 
بافت های فرســوده کجا بوده، اظهار کرد: مشکل بافت های فرسوده در عدم 
ورود ما )انبوه ســازان( به این حوزه نیســت، مشکل بافت های فرسوده عدم 

تصمیم گیری دولت در این بخش طی 10 سال اخیر است.
محتشــم با یادآوری اینکه بر اساس مصوبه مجلس باید سالانه 10درصد 
بافت های فرسوده نوسازی می شــد، افزود: چنانچه دولت مطابق این مصوبه 

انجام می شد، این میزان بافت فرسوده در کشور نداشتیم.
وی با تاکید بر اینکه عملکرد نامناســب دولت و عدم تصمیم گیری برای 
نوسازی این بافت ها باعث شده تا کل نوسازی بافت فرسوده حدود 10 درصد 
طی 10سال اخیر باشد، گفت: متاسفانه در مدت مذکور بیشتر از 10 درصد 

بافت فرسوده در کشور ایجاد شده است.
 عضو انجمن انبوه سازان تهران با  اشاره به ایجاد ستاد توسعه بازآفرینی 
شهری متشکل از اکثر وزارتخانه، بانک مرکزی و مقامات بلند پایه مملکتی، 
بیان کرد: در عمل می بینیم این ســتاد در حیات دو ساله خود در حال حل 
شــدن در بروکراســی اداری است و فقط یک صندوق با سرمایه 10 میلیارد 

تومان تشکیل شده که این میزان سرمایه کارایی ندارد.

وزیر امور اقتصاد و دارایی گفت: از کاهش نرخ سود بانکی حمایت 
کرده و آن را برای اصلاح نظام اقتصادی ضروری می دانیم.

به گزارش فارس، مســعود کرباسیان روز گذشته در بیست و هشتمین 
همایش بانکداری اســلامی اظهار داشت: یکی از موضوعات مورد توجه در 
بانکداری اسلامی، حمایت از تولید و اشتغال بوده، مسئله ای که امسال نیز 
از سوی رهبر معظم انقلاب اسلامی مورد تاکید قرار گرفت و در برنامه های 
رئیس جمهور اســت.وی ادامه داد: به دنبال رفع مشکل بیکاری ادامه یافتن 

برنامه های خصوصی سازی و تلاش برای سرمایه گذاری هستیم.
وزیر امور اقتصاد و دارایی به نقش بانک در نظام اقتصادی اشاره و بیان 
کرد: بانک ها تامین کننده منابع مالی تولید و واحدهای اقتصادی هســتند، 
هرگونه عدم کارایی و اختلال در فرایندهای تامین مالی در این بخش اثرگذار 
خواهد بود و رشــد، تورم،  بیکاری،  اشتغال و سایر شاخص ها را تحت تاثیر 
می گذارد.کرباســیان بهبود عملکرد عقود، حاکمیت معاملات و قراردادهای 
واقعی را به عنوان اولویت اساسی در نظام بانکی مورد توجه قرار داد و گفت: 
شــفافیت منجر به ارتقای درجه نظام مالی می شود و اثربخشی بسیاری در 
سیاست ها دارد، بنابراین موضوع شفافیت و صورت های مالی تاکید می کنم 

فقط مربوط به وزارت اقتصاد و بانک مرکزی است.
وی ادامه داد: نرخ ســود باید متناسب با تورم باشد، زیرا در عملکردها 
اخلال ایجاد خواهد کرد. وزارت اقتصاد از کاهش نرخ ســود بانکی حمایت 

خواهد کرد و آن را ضرورت اصلاح نظام اقتصادی می داند.

رئیس  خانه صنعت با بیان اینکه رکود صنعتگران را بیچاره کرده 
است، گفت: فرزندان ما حاضر نیستند برای ما یک چک یا سفته 

امضا کنند، زیرا خانواده های ما را به زندان برده اند. 
به گزارش فارس، سیدعبدالوهاب سهل آبادی در مراسم تودیع و معارفه 
محمدرضا نعمت زاده و محمد شریعتمداری وزرای سابق و جدید صنعت، 
معدن و تجارت اظهار داشــت: به داد صنعت برسید، وضعیت صنعت از 
این حرفها گذشته است، رکود ما را بیچاره کرده و وضع صادرات آن طور 

که خواسته رهبری و نظام است، پیش نمی رود.
وی با بیان اینکه عوامل محیطی، صنعت را بیچاره کرده است، افزود: 
با وجود بانک هایی که نه رفتارشــان از نظر مراجع تقلید، شرعی است و 
نه از نظر جوامع بین المللی قابل قبول است، صنعت نمی تواند رشد کند.

به گفته رئیس خانه صنعت، باری که چهار سال پیش نعمت زاده در 
وزارت صنعت تحویل گرفت هنوز به مقصود نرسیده است.

سهل آبادی ادامه داد: فرزندان ما حاضر نیستند برای ما یک چک یا 
سفته امضا کنند، زیرا خانواده های ما را به زندان برده اند.

وی با اشاره به اینکه نزول اندر نزول، صنعتگران را بیچاره کرده و بهره 
مرکب بانکها ما را داغون کرده است، بیان کرد: تسهیلات وقتی به دست 

ما می رسد که دیگر نوشدارو پس از مرگ سهراب است.
رئیس خانه صنعت با تأکید بر اینکه باید به بخش خصوصی واقعی توجه 
شود، خطاب به شریعتمداری )وزیر جدید صنعت، معدن و تجارت( گفت: 
شــما جوان مانده اید ولی در وزارت صنعت پیر خواهید شد. این بخش، 
کمر خم می کند. صنعت با مشکلات زیادی همراه است و با برخی رانتها 

کار کرده که امروز باید در مورد آن فکرها شود.

وزیر اقتصاد: از کاهش سود بانکی 
حمایت می کنیم

رئیس خانه صنعت:

رکود صنعتگران را
 بیچاره کرده است

معاون نظارت بر کالاهای ســرمایه ای و 
خدمات سازمان حمایت از آغاز اجرای طرح 
نظارتی ویژه نوشت افزار از نیمه دوم شهریور 

امسال در سراسر کشور خبر داد.
به گزارش ایســنا، وحید منایی اظهار کرد: در 
آستانه شروع سال تحصیلی و افزایش تقاضا برای 
خریــد لوازم التحریر، طرح نظارتی نوشــت افزار با 
همکاری سازمان صنعت، معدن و تجارت استان ها 
از پانزدهم شهریور ماه به مدت یک ماه در سراسر 

کشور اجرا خواهد شد.
وی افــزود: هدف از اجرای ایــن طرح، اعمال 
نظارت پیشــگیرانه و جلوگیری از ســوء استفاده 
احتمالی عرضه کنندگان نوشت افزار و لوازم التحریر 

با رویکرد حمایت از تولیدات داخلی است.
وی اضافه کــرد: در بخش نظارت بر فروش با 

توجه بــه حراج های فصلی و تخفیفات اعمالی، بر 
فعالیت عرضه کنندگان و غرفه داران مطابق با قانون 
و مقررات نظام صنفی نظارت کامل و مستمر صورت 
می گیرد.این مقام مســئول، بازرســی و شناسایی 
مراکز فاقد پروانه تولید و برخورد قانونی با فعالیت 
واحدهای مذکور، ممانعت از فروش اجباری سایر 
اقلام نوشــت افزار به همــراه خریدهای ضروری، 
رعایت موازین قانونی حاکم بر نمایشگاه های مجاز 
عرضه مستقیم کالا، جلوگیری از عرضه انواع اقلام 
نوشت افزار تقلبی و غیراستاندارد وارداتی و برخورد 
قانونی با کالاها و قاچاق در سطح بازار، رعایت درج 
قیمت مصرف کننده کالاها و رعایت درصد ســود 
مجــاز در مقاطع عمده و خرده فروش، جلوگیری 
از فروش هرگونه نوشــت افزار منقوش به تصاویر 
غیراخلاقی و ضد ارزشی در سطح بازار و نیز اقلام 

نوشت افزار تقلبی و غیراستاندارد وارداتی و ... را از 
دیگر موارد اجرای طرح نظارت و پایش لوازم التحریر 

و نوشت افزار در بازار عنوان کرد.
طبق اعلام سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکننــدگان، از دیگر اهداف این طرح می توان 
به اطلاع رسانی مناسب درخصوص چگونگی توزیع 
دفاتر دانش آموزی و نمایشــگاه از طریق وســایل 
ارتباط جمعی و سایر روش های معمول در استان ها 

به منظور ایجاد آرامش در بازار  اشاره کرد.
منایی برخورد با نوشــت افزار غیراســتاندارد و 
قاچاق در کشــور را از دیگر اولویت های این طرح 
دانست و خاطرنشــان کرد: در راستای حمایت از 
حقــوق مصرف کنندگان و به منظور کنترل کیفی 
خودکار و مداد وارداتی دارای اســتاندارد اجباری 
در ســطح بازار و شناسایی و برخورد با نوشت افزار 

غیراســتاندارد و قاچاق در کشــور، این بازرسی ها 
در قالب گشــت های مشترک با سایر دستگاه های 
نظارتی از جمله اداره کل استاندارد استان و اتحادیه 

صنفی مربوطه انجام می گیرد.
معاون نظارت بر کالاهای سرمایه ای و خدمات 
ســازمان حمایت تصریح کــرد: تمامی واحدهای 
صنفــی مربوطــه موظف به نصــب قیمت کالا و 
نرخ نامه در معرض دید عموم هستند و هموطنان 
نیز در صــورت مواجهه با هرگونه تخلف احتمالی 
اعم از گران فروشی، عدم نصب قیمت، عدم صدور 
صورتحساب و غیره می توانند با سامانه 124 واحد 
رسیدگی به شکایات مردمی سازمان صنعت، معدن 
و تجارت استان ها در سراسر کشور تماس گرفته و 
شکایات خود را مطرح تا در اسرع وقت رسیدگی و 
نتایج حاصله از بازرسی به شاکی گزارش خواهد شد.

در آستانه شروع سال تحصیلی

اجرا ی طرح نظارت بر عرضه لوازم التحریر از نیمه دوم شهریورماه

معاون آب و خاک وزارت جهادکشاورزی 
به ادعاهای وزارت نیرو مبنی برمصرف بالای 

آب در بخش کشاورزی پاسخ داد.
علی مراد اکبری دیروز دریک نشست خبری 
و در پاســخ به ســؤال خبرنگار اقتصادی کیهان 
مبنــی بر اینکه با توجه به برخــی ادعاها درباره 
مصــرف 92درصدی یا 62درصدی آب در بخش 
کشاورزی بالاخره میزان دقیق مصرف آب در این 
بخش چقدر است؟ گفت: هرکسی در این زمینه 
یک عددی می گوید اما براساس آخرین آمار،میزان 
کل آب هــای تجدیدپذیر کشــور در حال حاضر 
سالانه 104 میلیارد مترمکعب است.این رقم قبلا 
130و 120 میلیارد مترمکعب بود ولی حالا 104 

میلیارد است.

وی افزود: از این میــزان آب 10میلیارد متر 
مکعــب آن در شــمال کشــور وارد دریای خزر 
می شود، 4 میلیارد متر مکعبش طبق گفته خود 
وزارت نیرو در خوزستان به اروندرود می ریزد ، 2 
میلیارد متر مکعب آن در صنعت مورد استفاده قرار 
می گیرد، 6 میلیارد متر مکعبش مصرف آب شرب 
می شود، 5 میلیارد متر مکعب در پشت سدها و 
شبکه های روباز تبخیر می شود، 10 میلیارد متر 
مکعب در زیســت محیطی و مقداری برای تولید 
برق و چرخش توربین ها در خارج از فصل پشت 
ســدها رها می شود که اگر مجموع این ارقام را از 
104 میلیارد مترمکعب آب تجدید شونده کسر 
 نماییم، مابقی معادل حدود 65 میلیارد متر مکعب 
می شود که این میزان حدود 64 درصد است که 

در بخش کشاورزی مورد استفاده قرار می گیرد.
اکبری درعین حال تاکید کرد که البته بنده 
قبول دارم که بهره وری در بخش کشاورزی باید 
افزایش یابد ولی نباید با اعلام ارقامی درحق این 

بخش اجحاف صورت گیرد.
وی در ادامه به حرفهای کلانتری رئیس سازمان 
محیط زیســت هم که مدعی شده افزایش تولید 
در بخش کشاورزی دربرنامه ششم توسعه توجیه 
علمی ندارد، پاسخ داد و گفت: برنامه ششم توسعه 
برمبنای اســناد بهره وری برنامه ریزی شده و ما 
بایستی با رعایت مسائل زیست محیطی تولیدمان 
را افزایش دهیم، به گونه ای که آســیبی به خاک 

کشور وارد نشود.
 معاون امور آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی 

با  اشــاره به اینکه تولید محصولات آب بر باید در 
حد نیاز داخل باشد، تصریح کرد: یکی از بحث های 
وزارتخانــه انتقال گیاهــان، آب و برق به فضای 
گلخانه و تجهیز مزارع و آبیاری های میکرو است.

 وی با  اشاره به اینکه صادرات محصولات آب بر 
به معنای صادرات آب اســت، افزود: در انتخاب 
الگوی کشت محصولاتی نظیر برنج، خیار، گوجه 
فرنگــی و هندوانه بایــد کاری کنیم که مازاد بر 

مصرف نداشته باشیم.
 این مقام مســئول افزود با کشــت گیاهان 
آب برســالانه 5 میلیارد مترمکعــب آب مجازی 
حاصل ازاین محصولات صادر می شــود البته با 
واردات این نوع محصولات آب برسالانه 30 میلیارد 

متر مکعب آب مجازی هم وارد کشور می شود.

در پاسخ به سؤال خبرنگار کیهان صورت گرفت

واکنش معاون وزیر جهادکشاورزی به ادعاها درباره مصرف بالای آب در بخش کشاورزی

اقدام  مرکزی درخصوص  رئیس کل  بانک 
یکی از بانک ها برای پرداخت ســود بالا به 
سپرده گذاران در روزهای اخیر و قبل از شروع 
کاهش سود گفت: قطعا با بانکی که تخلف کرده 

برخورد خواهیم کرد. 
به گزارش فارس، ولی الله سیف در حاشیه بیست 
و هشــتمین همایش بانکداری اسلامی در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: بانک مرکزی پس از فراهم 
کردن زمینه برای کاهش نرخ سود بانکی، بخشنامه 
8 بنــدی را به بانک ها ابلاغ کرد و قرار اســت این 
بخشنامه در همه شعب از 11 شهریور اجرایی شود.

سیف با بیان اینکه یکی از عوامل ایجاد اختلال 
در بازار پول موسســات غیرمجاز بودند، بیان کرد: 
خوشبختانه پس از اقداماتی که معاونت نظارت بانک 
مرکزی انجام داد، هم اکنون دیگر موسسه غیرمجاز 
نداریم و بی نظمی هایــی که آنها ایجاد می کردند، 

دیگر وجود ندارد.

به گفته وی یکی دیگر از عواملی که بی نظمی 
ایجاد می کرد، بدهی بانک ها به بانک مرکزی بود؛ 
که بانک مرکــزی این بدهی ها را به خط اعتباری 
تبدیــل کرد که نرخ آن به 18 درصد کاهش یافت 
و با این شرایط عطشی که برای جذب نقدینگی به 
هر قیمت وجود داشت، به حالت تعادل بازمی گردد.
رئیس  کل بانک مرکزی تاکید کرد: در کنار همه 
این اقدامات، عزم جدی در نظام بانکی برای کاهش 
نرخ سود بانکی به وجود آمده است؛ با مذاکراتی که 
با مدیران عامل بانک انجام شــد، به صورت صریح 
ضرورت این مسئله تاکید شد و نظام بانکی مصمم 

به کاهش نرخ سود بانکی است.
ســیف ادامه داد: نرخ های اعلامی آخرین اقدام 
بانک مرکزی نیست بلکه شروع ایجاد انضباط است 
و در آینده اقدام دیگری برای ایجاد تعادل بین نرخ 

تورم و نرخ سود بانکی انجام خواهد شد.
وی افزود: در شرایط رقابتی غلطی که در نظام 

بانکی به وجود آمد، نرخ سود علی الحساب بیشتر 
از ســود قطعی بود و بانک چاره ای نداشــت که از 
حقوق ســهام دار کسر و به ســپرده گذار بدهد با 
دســتورالعمل بانک مرکزی، هیچ بانکی نمی تواند 
از سود علی الحســاب 15 درصد بیشتر بدهد، اما 
مفهوم علی الحساب این است که نرخ علی الحساب 

باید کمتر نرخ سود قطعی پیش بینی شده باشد.
رئیس کل بانک مرکزی درخصوص اقدام یکی از 
بانک ها برای پرداخت سود بالا به سپرده گذاران در 
روزهای اخیر و قبل از 11 شــهریور ماه، بیان کرد: 
مشــکلی در این زمینه نیست. این اقدام منجر به 
این می شود که سپرده های سرمایه گذار کوتاه مدت 
به سپرده های سرمایه گذاری بلندمدت تبدیل شود. 
والسلام.سیف اضافه کرد: ممکن است در این فاصله 
11 روزه از این اتفاقات بیفتد که قطعا با بانکی که 
تخلف کرده برخورد خواهیم کرد اما آن انضباطی 

که هدف ماست، ارزش بیشتری دارد. 

تمدید سپرده گیری چند بانک خصوصی 
غیراخلاقی بود

 رئیس  شــورای هماهنگی بانک ها نیز در حاشیه 
این همایش با  اشــاره به موضوع کاهش ســود بانکی 
به 15 درصد از 11 شــهریورماه در نظام بانکی اظهار 
داشت: به همه بانک ها توصیه می کنم براساس روابط 
و مقررات عمل کرده و قطعاً بانکی که خارج از روابط 
اقدام کند، با مشکلات خاصی روبه رو می شود.محمدرضا 
حســین زاده با رد اینکه بانک های دولتی برای تمدید 
مجدد سپرده گذاری های خود در فرصت ایجاد شده تا 
11 شهریور، پیامک برای سپرده گذاران ارسال کرده اند، 
خاطرنشان کرد: این کار توسط دو یا سه بانک خصوصی 
انجام شد که البته کار غیرحرفه ای و غیراخلاقی است. 
وی افزود: همه باید در راستای اجرای ضوابط، هماهنگ 
باشند و نرخ های متعادل را در نظر بگیرند، تا بازی به 
هم نخورد و از همه بانک ها تقاضا دارم که این موضوع 

را رعایت کنند.

رئیس کل بانک مرکزی خبر داد

برخورد با بانک اخلالگر در اجرای نرخ جدید سود

وزیر ارتباطات گفت: موارد نادرستی که 
درباره عملکردم به اینجانب نسبت داده شده 

اساساً دروغ است.
محمدجــواد آذری جهرمی وزیــر ارتباطات 
و فنــاوری اطلاعات در گفت و گو با تســنیم، در 

پاسخ به این سؤال که »قبل از رأی اعتماد شما، 
اصلاح طلبان در تبلیغــات خود عمدتاً در فضای 
مجازی تلاش گســترده ای کردند که مانع رأی 
اعتماد نمایندگان مجلس به شما شوند، ارزیابی 
شــما از این فضــای تبلیغاتی چیســت؟« با رد 

شایعه های مطرح شــده در فضای مجازی درباره 
عملکردش، گفت:  من افتخار می کنم که کارمند 
وزارت اطلاعات بودم، اما موارد نادرســتی که در 
این زمینه به اینجانب نســبت داده شــده اساساً 

دروغ است.

محمدجواد آذری جهرمی از 288 رأی مأخوذه، 
با کســب 152 رأی موافق، 120 رأی مخالف، 7 
رأی ممتنع و 9 رأی باطله موفق شد رأی اعتماد 
نماینــدگان را جلب کرده و به وزارت ارتباطات و 

فناوری اطلاعات برسد.

در حالی که روحانی در تبلیغات انتخاباتی خود وعده ایجاد سالانه 
9۵۰ هزار شغل را داده است، حالا وزیر کار می گوید وزارت کار مسئول 

ایجاد شغل نیست.
به گزارش ایسنا، علی ربیعی با بیان اینکه تمام کسانی که به شغل نیاز دارند 
با وزارت کار طرف هستند، اظهار کرد: وزارت کار مسئول ایجاد شغل نیست، 
اما سیاستهای بازار کار به این وزارتخانه مربوط است. سمت عرضه نیروی کار 
با وزارت کار اســت و برنامه ریزی، تقســیم بندی و آموزش افراد جویای شغل 

بر عهده وزارتخانه ماست.
وی با بیان اینکه اشتغال و بیکاری دو مقوله جدا از هم هستند،  ادامه داد: 
معتقد نیســتم که وضع اشتغال بد اســت اما وضع بیکاری بحرانی است طبعا 
وقتی شــغل ایجاد می شود بیکاری هم کم می شود ولی تعداد بیکاران زیاد و 

نگران کننده است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: سالی یک میلیون نفر وارد بازار کار 
می شــوند که باید برایشان ایجاد شغل کنیم ولی سه میلیون و 200 هزار نفر 
بیکار هم از قبل داریم که باید برای این تعداد شغل ایجاد کنیم . اندازه اقتصاد 
ایران به گونه ای نیست که بتوان سالی یک و نیم میلیون شغل ایجاد کرد. کدام 

اقتصاد دنیا چنین کاری می تواند انجام دهد؟
ربیعی در پاســخ به این پرسش که اگر رشد حاصل شده چرا مردم آن را 
احساس نمی کنند؟ اظهار کرد: رشد صورت گرفته ولی هنوز در زندگی مردم 
تاثیرش را نگذاشــته اســت چون قدرت خرید مردم پایین است. طبعا وقتی 
کشوری 5/6 درصد کسری رشد نسبت به برنامه اش دارد و دچار رکود مزمن 
است رشد در سال های اول کیفیت لازم را ندارد بنابراین باید چند سالی طول 
بکشــد تا این رشد در زندگی مردم اثر بگذارد. ســال 1393 سه درصد رشد 
کردیم و در ســال 1394 بنا به عوامل بیرونی رشــد پایین آمد ولی اکنون در 
سال 1396 از رکود خارج شدیم و برای آنکه اثر رشد در جامعه ملموس شود 
به رشد با کیفیت نیاز داریم.به گفته وزیر کار، در حال حاضر بخش نفت و گاز 
با رشــد قابل توجهی همراه اســت و با 12 میلیارد تومان در بخش نفت و گاز 
می توان یک شــغل ایجاد کرد. در بخش پتروشیمی با سه میلیارد تومان و در 
بخش لاستیک با 700 میلیون تومان یک شغل ایجاد می شود به همین دلیل 

مردم باید اثر رشد را در صنایع پایین دستی و کوچک ببینند و لمس کنند.
ربیعی افزود: در سال 95 یک میلیون و 200 هزار نفر وارد بازار کار شدند 
ولی تنها برای 600 هزار نفر شغل ایجاد شد که نمی تواند پاسخگوی نیاز بازار 
کار باشد به همین دلیل است که باید بین بیکاری و  اشتغال تمایز قایل شویم.

وی درعین حال درباره شاغل محسوب کردن کسانی که در هفته یک ساعت 
کار می کنند، گفت: بارها در این باره صحبت کرده ام و امیدوارم که این بحث 
تمام شود. مرکز آمار ایران بیش از 30 سال است که آمار می دهد بنابراین نباید 
روی آمار تشکیک کنیم.گفتنی است در حالیکه روحانی در تبلیغات انتخاباتی 
خود وعده ایجاد سالانه 950 هزار شغل را داده است ، حالا وزیر کار می گوید 
وزارت کار مســئول ایجاد شغل نیست. از طرفی، ربیعی در حالی از رقم 700 
میلیون تا 12 میلیارد تومان سرمایه گذاری برای ایجاد یک شغل سخن می گوید 
که جوان هایی بدون داشتن ژن آقازادگی، با حدود 10 میلیون تومان برای چند 
نفر شغل ایجاد می کنند. درباره اینکه کدام اقتصاد می تواند یک ونیم میلیون 
شغل ایجاد کند باید گفت که شاید کشورهایی که از پیشرفت  اشباع شده اند 
یا اســتقلال ندارند ، نتوانند چنین چیزی را محقق کنند اما برای کشوری که 
200 سال توسط استعمارگران و دست نشانده هایشان عقب نگه داشته شده و 
ظرفیت های بزرگ پیشرفت دارد و کمتر از 40 سال است که آزاد شده ، ایجاد 

بیش از یک و نیم میلیون شغل در سال دوراز دسترس نیست.

وزیرصنعت،معدن و تجارت:
قدرت خرید مردم 

به رقم ۱۶ سال قبل کاهش یافته است
وزیر صنعت، معدن و تجارت بــا اعلام اینکه قدرت خرید مردم 
به رقم ســال های ۸۰ تا ۸۱ )حدود ۱6 ســال پیش( کاهش یافته از 

برنامه ریزی هایی برای تحریک تقاضا خبر داد.  
به گزارش تسنیم، محمد شریعتمداری روز گذشته در مراسم معارفه خود 
و تودیع محمدرضا نعمت زاده )وزیر ســابق صنعت( اظهار داشت: باید اذعان 
داشــت که قدرت خرید مردم کاهش یافته و به رقم ســال 80 تا 81 )حدود 
16 سال پیش( رسیده است، بنابراین باید برای تحریک تقاضا اقدام شود که 

برنامه ریزی هایی در این ارتباط صورت گرفته است.
وی افزود: بخش های زیادی از صنایع کشور با موضوع اقتصادی ساخت و 
ساز و مسکن در ارتباط هستند، بنابراین با رفتن به سمت رونق مسکن حتما 

بخشی از مشکلات صنعتی کشور نیز حل خواهد شد.
وزیر صنعت معــدن و تجارت در ادامه صحبت های خود با انتقاد از عدم 
مسئولیت پذیری برخی از شــرکت های خصولتی در اقتصاد کشور گفت: در 
صورتی که شرکت های خصولتی به مسئولیت خود عمل نکنند ما را با بحران 
مواجه می کنند بنابراین با آنها برخورد می شود و حتی اگر لازم باشد خودمان 

وارد شده و مسئولیت های اجرایی را برعهده می گیریم. 
شــریعتمداری ادامه داد: سیاست های اصل 44 قانون اساسی می توانست 
انقلاب بزرگی در ایران بوجود آورد. به طور قطع اگر بخش خصوصی توانمند 
باشد و خصوصی سازی صورت گیرد بسیاری از مشکلات صنعت رفع خواهد شد.

وی بیان کرد: کســانی که برای مالکیت حد و سقف تعیین می کنند در 
مقابل آنها خواهیم ایستاد.

وزیر صنعت دولت دوازدهم در بخش دیگری از سخنانش با  اشاره به اینکه 
امروز با مشــکلات نظام بانکی کشور مواجه هستیم، گفت: این مشکلات در 
صنعت و اقتصاد کشور اکنون بسیار جدی خود را نشان می دهد و در صنعتی که 
با  بازده پنج تا 9 درصد فعالیت می کند نمی تواند نرخ بهره امروز را پرداخت کند.

شریعتمداری خطاب به معاون اول رئیس جمهور گفت: برای اصلاح نظام 
بانکی کشــور نباید تعلل کرد زیرا این نرخ ها باعث می شــود که هر روزه بر 
تعداد بدهکاران بانکی که از واحدهای تولیدی ایجاد می شود و حتی به زندان 

می روند افزوده شود.
وی در ادامه صحبت های خود با  اشــاره به موضوع بهره وری در بنگاه های 
تولیدی گفت: ارتقاء بهره وری در بنگاه های تولیدی باید به جد مورد توجه قرار 
گیرد و روند فعلی اصلاح شود. همچنین یکی از مهم ترین سیاست های دولت 

توجه به بخش معدن است که ظرفیت های فراوانی برای شکوفا شدن دارد.
وی گفت: توســعه صنایع کوچک و متوسط در مناطق محروم در وزارت 
صنعت، معدن و تجارت دولت دوازدهم مورد توجه است و عدم توازن صنعتی 
را رفع می کنیم. محرومیت زدایی و ایجاد اشــتغال از مسئولیت هایی است که 

در مناطق محروم بیشتر به آن توجه می شود.
اروپایی ها برای نظام بانکی ما نسخه بپیچند!

درهمین راستا، بر اساس گزارش فارس، محمدرضا نعمت زاده وزیر صنعت 
دولت یازدهم نیز در مراســم تودیع خود اظهارداشــت: در حال حاضر رفتار 
بانک های خارجی با سرمایه گذاران ایرانی بسیار بهتر از بانک های کشور است 

و در این مورد می توانم 10 مثال بیاورم.
وی افزود: روز گذشته با یکی دو مدیر بانکی جلسه داشتم که می گفتند 
در بانــک مرکزی وقتی راجع به بانک ها تصمیم گیری می شــود، به ما محل 

نمی گذارند.
وزیر سابق صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: نظام بانکی باید اصلاح شود و 
حتی اگر لازم است باید یک گروه از کشورهای پیشرفته و اروپا بیایند مسائل 

نظام بانکی را بررسی کنند و برایش نسخه بپیچند.
نعمت زاده با بیان اینکه سرمایه مانند یک آهوست که با کوچک ترین صدا 
رَم می کند و می گریزد، افزود: برای جذب سرمایه گذار، تنها قوانین و یا اسلام 
و دین نمی تواند مد نظر قرار گیرد بلکه کوچکترین حرکت نادرست باعث فرار 

سرمایه گذاران می شود.
وی تصریح کرد: در وزارت صنعت پیش نیامده که از یک دستگاه دولتی 
کمکی خواسته باشیم و جواب رد گرفته باشیم ولی این موضوع مقداری دیر 

و زود دارد چون اینجا جهان سوم است.
گفتنی است، اظهارات نعمت زاده درخصوص ورود یک گروه اروپایی برای 
اصلاح نظام بانکی در شــرایطی است که وی پیش تر نیز گفته بود در اقتصاد 
نیازمند واردات مدیران خارجی هســتیم! به عبارت دیگر نعمت زاده با وجود 
گذشــت حدود 40 سال از انقلاب و این حجم از جوانان تحصیلکرده و مدیر، 

همچنان دچار خودباختگی مدیریتی می باشد. 
ربیعی:

وزارت کار مسئول ایجاد شغل نیست!

وزیر ارتباطات:

افتخار می کنم کارمند وزارت اطلاعات بودم


